
SPREJEM SAMOUPRAVNIH SPLOŠNIH AKTOV

Koliko bo v naših
žepih po novem?

Jedro samoupravnega delo-
vanja in prizadevanj za uresni-
čenje zakona o združenem de-
lu mora biti usmerjeno k vse-
binskemu spreminjanju druž-
benoekonomskih odnosov
Torej je edino merilo kako ure-
sničujemo zakon v tem, kako in
koliko se je okrepii samouprav-
ni položaj delavca v proizvod-
nji. družbeni reprodukciji in ce-
lotnem družbenem življenju.
Oa bi videli, kako se v praksi
uresničujejoustavne in zakon-
ske zahteve sprejemanja sa-
moupravnih splošnih aktov,
smo obiskali dve organizaciji
združenega deta. Bojazen, da
bomo kje naleteli le na navidez-
no usklajevanje samoupravnih
sptošnih aktov z določili zako-
na o združenem delu, je bila
odveč, saj so postavljene nalo-
ge vzeli zares in jih obravnavali
v skladu z zakonskimi roki. Za-
to lahko pričakujemo nove ka-
kovosti v dohodkovnih odno-
sih z odločilnim mnenjem in
ustvarjalnim pnspevkom de-
lavcev.

V delovni organizaciji Ljub-
Ijanske mlekarne smo se pogo-
varjali s tajnikom samouprav-
nih organov Markom Jalenom,
ki je na vprašanje »ali jim bo
podaljšanje zakonskega roka
kaj koristifo« odgovoril. da se

zanj sploh niso zanimali, saj so
se na sprejem potrebnih aktov
pripravili Že prej, tako da so
tahko ob koncu leta v skladu z
vsemi zakonskimi zahtevami
sprejeli samoupravni spora-
zum o skupnih osnovah in me-
riiih za razporejanje čistega
dohodka in delitev sredstev za
osebne dohodke. Rezultat
podpisa je bil v treh tozdih in
delovni skupnosti okofi 90 od-
stoten, le v tozdih Mlekarne
okoli 75 odstoten. kar pa je Še
vedno visoka števllka. Glede na
stare akte so spremembe v
glavnem pri osebnih dohodkih,
ostati akti pa so bili obravnava-
ni bolj aii manj formalno, saj se
za njih detavci niso toliko zani-
mali. V tej delovni organizacijt
je bilo pravzaprav na vsakem
koraku čuttti urejenost samou-
pravnega dela, kar je nedvo-
mno posledica pravočasnega
in pravilnega pristopa k reši-
tvam aktualnih vprašanj.

V tovarni električnih apara-
tov tozd Tela pasmo naleteii na
nekoliko drugačen poloiaj. Tu-
kaj smo se pogovarjali s tajni-
kom samoupravnih organov
Stanetom Rusom in organiza-
torjem nagrajevanja Jožico
Starčičevo. Do konca bodo iz-
koristili Že dodaten zakonski
rok, vendar so to utemeljili s

tem, da so čakali na zakon o
referendumu. Osnutek pravil-
nika o delitvi dohodka in sred-
stev za osebne dohodke so na-
redili koncem decembra. tako
da je sredi januarja komisija za
samoupravne spfožne akte
obravnavala spremembe in do-
polnitve. Pri svojem delu ie
ugotovila. da so nekatere re-
dakcijske. druge pa vsebinske
naiave. V teh primerih gre bo-
disi za dopolnitve ali pa za pra-
vilnejšo definictjo oz. ustrez-
nejže določilo tega samou-
pravnega splošnega akta. Bi-
stveno se pravilnik ne bo spre-
menil, saj so učinkovitost dela
te prej ugotavljali deloma z av-
tomatsko obdelavo podatkov,
deloma pa z voljenimi komisi-
jami za vsak sektor dela. V pra-
vilniku so upoštevali tudi novo
sindikalno listo, za utemeljene
vsebtnske pripombe pa so do-
dali nove Člene.

Za mnenje o novem vredno-
tenju delovnih mest smo zapo-
siiti iudi delavca iz neposredne
pr^izvodnje Pepeta Prančarja.
ki je povedal. da z novim pravil-
nikom pričakuje predvsem ob-
jektivnejše vrednotenje dela.
Nov sistem nagrajevanja po de-
lu je bolj pošten, praksa pa bo
pokazala kako bo uspešen.
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